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Vapauteen Kristus meidät vapautti. Pysykää siis lujina älkääkä alistuko uudelleen orjuuden ikeeseen. 

Minä, Paavali, sanon teille: jos annatte ympärileikata itsenne, teille ei ole Kristuksesta mitään hyötyä. 

Vakuutan vielä kerran jokaiselle, joka antaa ympärileikata itsensä, että hän on velvollinen noudattamaan 

lain kaikkia määräyksiä. Te, jotka pyritte vanhurskauteen lakia noudattamalla, olette joutuneet eroon 

Kristuksesta, armon ulkopuolelle. Koska me uskosta olemme saaneet Hengen, odotamme hartaasti, että 

toivomme toteutuisi ja me saavuttaisimme vanhurskauden. Kristuksessa Jeesuksessa on yhdentekevää, 

onko ihminen ympärileikattu vai ei. Ainoa tärkeä on rakkautena vaikuttava usko. Gal. 5: 1-6 

Tulevan sunnuntain uuden testamentin lukukappale puhuu kristityn vapaudesta. Meille on annettu 

lahjaksi vapaus. Vapaus, joka on jokaisen saatavilla. Vapaus, jota meidän ei tarvitse ansaita. Ihana kamala 

vapaus.  

Vapaus, jota saamme vastaanottaa, ei vaadi mitään ja siksi sen luulisi olevan helppoa ottaa vastaan, mutta 

joskus se on kaikkein vaikein asia elämässä. Olla täysin vastaanottavalla puolella. Ei tehdä mitään 

ansaitakseen. Meille ihmisille on kovin luonteenomaista haluta tehdä jotain ansaitaksemme hyvän. 

Erityisen vaikeaa meille on niellä tilanne, jossa toinen ihminen saakin saman kohtelun kuin me, vaikka 

hän olisi mielestämme tehnyt paljon enemmän vääriä asioita. Olisi valtavan helppoa alkaa asettaa 

vaatimuksia, joiden suorittamisen jälkeen vapaus olisi ansaittu ja oikeutettu. Paavali kuitenkin opettaa, 

että tällainen toiminta tekee Jeesuksen armon tarpeettomaksi. Kuinka oppisimmekin luottamaan siihen, 

että vapaus on totta vain kun sen hyväksyy ilman tekoja.  
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